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”Det talte ord gælder” 

Den 18. juni 2024 

Spørgsmål AV 

Ministeren bedes redegøre for sin indstilling til den 

kommende dagsorden for rådsmøde (landbrug og 

fiskeri) den 24. juni 2024 samt eventuelle sager, 

hvortil der søges mandat i Europaudvalget. 

   

Svar 

Jeg vil gennemgå dagsordenen for rådsmødet for 

landbrug og fiskeri den 24. juni 2024 i Luxembourg. 

Der er fire punkter, som alle forelægges til 

orientering.  

 

Punkt 1 handler om rådskonklusioner om fremtidens 

landbrug i EU. Som jeg nævnte i maj, så ønsker 

formandskabet at vedtage rådskonklusioner om 

fremtidens landbrug i EU ved dette rådsmøde. 

 

Konklusionerne skal blandt andet spille ind i 

Kommissionens strategiske dialog om fremtidens 

landbrug i EU. 

 

Offentligt
MOF Alm.del - Bilag 556

Miljø- og Fødevareudvalget 2023-24
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Fra dansk side har vi arbejdet for, at det langsigtede 

perspektiv for landbrugets udvikling bliver 

fremhævet. Ikke mindst i forhold til behovet for at 

styrke den grønne omstilling og klimaindsatsen i EU.  

 

Vi har også skubbet på i forhold til regelforenkling og 

innovation, som er vigtige både i forhold til øget 

bæredygtighed og konkurrenceevne. Ligesom vi har 

fremhævet betydningen af et velfungerende marked i 

EU.  

 

Nogle af de svære emner i forhandlingerne er EU’s 

landbrugsbudget, handel med tredjelande og en 

potentiel udvidelse.  

 

Her har vi fra dansk side understreget, at 

rådskonklusionerne hverken skal foregribe 

forhandlingerne om EU’s næste flerårige budget, 

fordelingen af støtte mellem landene eller 

udvidelsesforhandlingerne med blandt andet 

Ukraine.  
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Rådskonklusionerne skal heller ikke lægge op til en 

mindre åben handelspolitik fra EU’s side. 

Tværtimod.  

 

Handel er en meget vigtig del af landbrugets 

indtjening i EU. Derudover er det ikke rimeligt at 

afskære særligt udviklingslande fra at eksportere til 

EU.   

 

Det er langt fra sikkert, at der kan landes en tekst, 

som alle kan leve med. Så det kan også ende med, at 

det bliver konklusioner fra formandskabet. Hvorvidt 

vi kan støtte konklusionerne, kommer i sidste ende 

an på den endelige tekst.  

 

Punkt 2 handler om Kommissionens meddelelse om 

fiskerimuligheder i 2025. Meddelelsen indeholder 

blandt andet en status for fiskebestandene og en 

tidsplan for drøftelsen af forslagene om 

fiskerimuligheder for 2025. 
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Fra dansk side er der fokus på, at aftaler med UK og 

Norge er på plads inden årsskiftet. Det er vigtigt, at 

kvoterne kommer på plads rettidigt, så der er klarhed 

over fiskerimulighederne.  

 

Punkt 3 handler om fiskerimuligheder for blandt 

andet brisling og rejer i Nordsøen, Skagerrak og 

Kattegat fra den 1. juli i år til den 30. juni næste år.  

 

Brisling indgik allerede i forelæggelsen i maj i år. Men 

nu er fiskerimuligheder for rejer inkluderet i 

forslaget på basis af den videnskabelig rådgivning.  

 

Rådgivningen for rejer i år er desværre negativ. Der 

er tale om en nedgang på 25 procent i forhold til den 

nuværende kvote. Det forventes, at 

kvotefastsættelsen vil følge den videnskabelig 

rådgivning. Det er vores udgangspunkt, at regeringen 

støtter det.   

 

Punkt 4 handler om den stående skovbrugskomité. 

Sagen forelægges på vegne af miljøministeren. 
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Punktet er på rådsmødet til generel indstilling. Sagen 

forelægges til orientering. 
 

Med forslaget ændres komitéens arbejdsområde og 

sammensætning. Forslaget skal sikre, at 

skovkomiteen i højere grad end i dag vil kunne 

rådgive Kommissionen bredere, herunder i forhold 

til biodiversitet og klima. Regeringen støtter 

forslaget.  

 
---o0o--- 

 

Under siden sidst vil jeg ikke nævne nogle sager.  

 


